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Geachte voorzitter,  
 
We bespreken vandaag de eerste concrete vertaling van het door de Raad vastgestelde 
coalitieakkoord. Het voorliggende begrotingsdocument 2023 is de beste begroting die 
de wij gezien hebben sinds de VVD terug is in de raad. In navolging van onze 
commissieleden in de raadsconferentie, verzoekt ook onze raadsfractie u om onze dank 
over te brengen aan het ambtelijk apparaat. We zien met plezier dat de systematiek 
achter de begroting zich verder blijft ontwikkelen.  
 
De P&C-cyclus wordt momenteel vanuit diverse zijden herzien, het college heeft voor de 
eerste keer een collegeprogramma met het ambtelijk apparaat opgesteld en u voorzitter 
maakt met de griffier een eerste voorzet voor onze manier van vergaderen. Waarvoor 
dank! 
 
Naast deze interne inspanningen, die samen zorgen dat de inwoners terecht vertrouwen 
kunnen stellen in de overheid, hebben wij natuurlijk ook aandacht voor externe 
ontwikkelingen. Dat zijn er een hele hoop. En op dat vlak vragen wij enkele concrete 
punten voor de uitwerking van de begroting.  
 
Maar eerst aandacht voor samenwerking. Want voorzitter, de voorzet van hoe we 
vergaderen is aan u, invulling geven met goed gedrag is aan ons.  
 
 
 
Samen bouwen aan een sterk Voerendaal. 
Voorzitter, eerder dit jaar werd ik geïnterviewd over hoe ik het familieleven combineer 
met een drukke baan en met raadswerk. Want laat ik eerlijk zijn. Voor ons allemaal geldt 
dat het raadswerk nu eenmaal tijd kost. Kostbare tijd. Tijd … die je niet aan je partner, 
kinderen, hobby of aan bankhangen kunt besteden. Ik … , wij kiezen allemaal bewust om 
onze privétijd te besteden aan ons Voerendaal. En daarvoor spreekt de VVD ons respect 
naar allen uit.  
 
Mijn laatste citaat in het FD (waar het interview in stond) is “Ik vind het belangrijk dat je 
één keer in de vier jaar het schoolbord wist.” Voor mij en mijn fractie geldt dat wij het 
van belang vinden om sentimenten niet mee te nemen naar de toekomst. Zo dragen we 
samen zorg voor het functioneren van het gemeentelijk apparaat. Daar hoort voor een 
groot deel bij het respecteren van de opvattingen van alle mensen actief in dit apparaat. 
Dat betekent raadsleden, commissieleden, collegeleden en natuurlijk het ambtelijk 
apparaat. Naast respect hoort ook elkaar aanspreken op gedrag van hoe we 
samenwerken in en aan ons Voerendaal.  
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Samenwerken.  
Voor ons handelen in presidium, commissie en raad houden we onszelf de kritische 
vraag voor of het in de politiek gaat om gelijk hebben, … of gelijk krijgen?! … het 
antwoord is geen van beiden. Het antwoord is dat het in onze gemeentelijke politiek 
gaat om samen met de hele raad, het college, het ambtelijk apparaat de eindstreep over 
4 jaar te halen, in het belang van onze inwoners. Samen bouwen aan een sterk 
Voerendaal doe je met zijn allen! 
We maken als Raad afspraken welke resultaten we willen bereiken en hoe we dit samen 
doen. We geven als raad het college het vertrouwen om dit uit te voeren. En zien er, … 
uiteraard …, op toe dat dit gebeurt.  
 
Herkenning VVD standpunten 
Als VVD herkennen we onze standpunten in het voorgestelde beleid. We hebben enkele 
concrete zaken waarin we met de gehele raad willen optrekken om in de tweede termijn 
het college de volgende zaken te kunnen verzoeken:  
 
Wonen is een bekend VVD-speerpunt waar we ons al meerdere jaren op laten horen. En 
de voorgestelde actieve insteek omarmen we. Wat ons betreft kan het Masterplan 
Wonen niet snel genoeg beginnen. Wij willen huizen bouwen. En iedere mogelijkheid 
aangrijpen die gezet kan worden. Ook het verkennen of in de asieldeal nog opties liggen 
hoort daarbij.  
We willen stimuleren dat de eigen inwoners op de woningmarkt voldoende perspectief 
hebben. En vragen het college om in het masterplan wonen te onderzoeken of 
verschillende woonvormen en het toelaten van 2e bedrijfswoningen op korte termijn 
helpen. We verzoeken ook om concrete plekken voor woningbouw in kaart te brengen. 
Ons streven is het bouwen van 400 woningen in Voerendaal in de periode 2023-2026. 
 
Verduurzaming. Op het terrein van duurzaamheid verzoeken wij aan de raad of het 
niet eens tijd wordt om de woningcorporatie te bewegen om zon(nepanelen) op 
huurdaken te gaan leggen. Nu horen wij dat huurders die willen verduurzamen nee te 
horen krijgen. We vragen om te zorgen dat tenminste 150 huurdaken worden volgelegd 
met zonnepanelen in 2023. Overigens is en blijft de VVD tegen het aanleggen van 
zonneweides in ons landschap.  
 
Kwalitatieve verbetering P&C-cyclus. We werken graag met het college aan de 
benodigde verbeterslag. En in Q1 volgend jaar kunnen we samen invulling geven aan de 
eerste kadernota sinds jaren. Dit vindt de VVD een belangrijke kans om actuele 
ontwikkelingen beter mee te kunnen nemen in gemeentelijk beleid.  
 
Openbaar groen. We willen een duidelijke splitsing tussen park (voor mensen) en 
natuur (voor beestjes). Park moet gemaaid worden. Natuur mag beleefd worden. En ook 
mag er meer ruimte voor bos komen om de gevolgen van hittestress te reduceren.  
Op 7 november 2019 in de behandeling van de begroting 2020 is ons amendement 
“Eetbare natuur” aangenomen om de groene aantrekkelijkheid te vergroten met de 
aanleg van eetbare natuur. Hier willen we een volgende stap op zetten met het verzoek 
aan het college om in 2023-2024 100 eetbare bomen en struiken te planten, in de buurt 
van scholen, parken en plekken waar kinderen in aanraking met natuur kunnen komen.  
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Toeristische strategie. We zijn voorstander van Land van Kalk en willen een stap 
verder maken. Het verzoek aan het college om met het motto “wijnland van kalk” meer 
invulling te gaan geven aan de waarde van onze kalklandschap én de aanwezige 
wijnbouw. Onderzoek of we snel meer invulling kunnen geven aan Voerendaal als 
wijngemeente. Bijvoorbeeld onderzoek in 2023 of een specifieke herkomstbescherming 
mogelijk is?  
 
Grotere verbinding met het verleden. We willen meer zien van het roemrijke 
verleden van Voerendaal. Als er bouwprojecten zijn, zorg dat er dan genoeg 
gemeentelijk geld voor handen is om opgravingen tentoon te stellen zoals in Aken 
centrum (glazen plaat in DM bij Elisenbrunnenpark). We willen vragen aan het college 
om nu de kerk van Voerendaal opgeknapt is de volgende stap te zetten. En in 2023 een 
plan te maken om de kerk van Voerendaal bij het centrum te kunnen gaan betrekken. Ga 
alvast met Bisdom in gesprek om de bouwstenen van de muur elders te bestemmen en 
zorg voor een levendig centrum, met ondernemerschap, gezelligheid, levendigheid en 
voldoende parkeerruimte. 
 
Schoolomgevingen. Als we in de komende decennia iets nodig hebben, dan zijn het 
groen om te ontspannen en voor kinderen om rustig te leren. En overal ruimschoots 
voldoende parkeergelegenheid. Zeker bij scholen en bedrijvigheid. Concreet hebben wij 
het verzoek om bij school Cortemich in 2023 een pilot te doen voor veiligere 
verkeersstromen. Door de ruimte tussen de twee toegangspoorten van de basisschool 
enkel voor fietsers en aanwonenden te maken.  
 
Participatie. In de huidige tijd is het logisch dat inwoners ook zelf deel kunnen nemen 
aan de ontwikkeling van hun omgeving. Participatie komt tegenwoordig overal terug in 
het gemeentelijk beleid, sterker nog het is zelfs een portefeuille geworden van een van 
onze wethouders. En als VVD vinden wij dat een goede zaak. Want het individu, de 
inwoner, is bij uitstek in staat om zijn eigen belangen te dienen, samen met andere 
inwoners en de gemeente om dit te faciliteren.  
En wij willen het college vragen om een visie te ontwikkelen op de toekomst van 
verenigingen, inclusief huisvesting in alle kerkdorpen.  
 
Inwoners mogen namelijk weten dat hun overheid alles doet om de primaire taken 
fatsoenlijk te organiseren. Zo is het van belang dat inwoners makkelijk contact kunnen 
hebben met hun gemeente. Dat rijbewijzen en vergunningen eenvoudig aangevraagd en 
verstrekt worden. En vooral dat de gemeente nadenkt over moderne vormen van 
dienstverlening.  
 
Financiën. Er zijn zat uitdagingen die de burger in de portemonnee treffen. Dit geldt 
wellicht nog meer voor sommige ondernemers. En ook voor de gemeente en zeker voor 
de individuele burger die de boodschappen en energie moet betalen. We zijn dan ook 
verheugd dat onze oproep aan deze raad om onze inwoners bij te staan niet aan 
dovemansoren is gericht. Samen vergaderen we reeds enkele raadsvergaderingen over 
onze gezamenlijke wens om inwoners, gezinnen, verenigingen en ondernemers bij te 
kúnnen staan. We beseffen dat inkomenspolitiek aan de landelijke overheid is 
voorbehouden. Maar vanuit gemeenschapszin vinden we allemaal dat we klaar moeten 
staan. Uitzonderlijke situaties vragen om uitzonderlijke maatregelen!  
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We praten in het volgende agendapunt concreet over het noodfonds. En we danken het 
college alvast voor de voorbereidende memo. De volgende stap is om een raadsvoorstel 
met het college op te gaan stellen.  
 
In de begroting is er een knop waar we wel aan kunnen draaien. Namelijk de 
gemeentelijke belastingen. We horen graag hoe het college aankijkt tegen de vorig jaar 
aangenomen motie om de belastingdruk te verlagen in relatie tot de voorliggende 
begroting. In de 2e termijn willen we hier graag op verder discussiëren met onze collega-
raadsleden.  
 
Sebastiaan Vliegen.  
Fractievoorzitter VVD Voerendaal 
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